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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro životní prostředí, veřejný 
prostor a pohřebnictví ZHMP  

 

ZÁPIS z 8. jednání 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP konaného dne 5. 12. 2023 v 15:30 
hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Lucie Kubesa, Václav Bílek, Mgr. Michal Kočí, Jana Kabelová, Mgr. Jiří Knitl, Olga Nema, RNDr. Jana 

Plamínková, RNDr. Marcela Plesníková, Jiří Ptáček, Jan Recman, Ing. Eva Tylová  

Omluveni: Mgr. Vít Zeman, Pavla Tůmová  

   

Hosté: RNDr. Štěpán Kyjovský, ředitel OCP MHMP, Ing. Jana Komrsková, náměstkyně primátora HMP, MUDr. 
Zdeněk Hřib, náměstek primátora HMP, Ing. Zbyněk Petruška, vedoucí oddělení energetického 
manažera, Ing. Tomáš Voříšek, jednatel společnosti SEVEn Energy s.r.o. , Inf. František Hodan PS a.s., 
Ph.Dr. Filip Hájek TSK a.s., Ing. arch. kristina Ullmannová IPR, Ing. arch. Jakub Henrych, arch. Mariana 
Páleníková    

Jednání řídila: Lucie Kubesa, předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

1.1. Schválení programu jednání 

1.2. Volba ověřovatele zápisu 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 11. 10. 2023  

2. Materiály do ZHMP 

2.1. R - 49603 (Z - 11810) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Zoologická zahrada hl. m. 
Prahy, U Trojského zámku 120/3, IČO: 00064459 

3. Informace o tiscích předkládných do RHMP ze dne 9.10.; 16.10.; 23.10.; 6.11.; 13.11.; 27.11.2023 

3.1. R - 49007 ke schválení "Matodiky zeleného nakupování vybraných produktů a služeb" 

3.2. Tisky na vědomí 

4. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Zasedání Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bylo zahájeno v 15:40 hodin a řídila ho 
předsedkyně výboru Lucie Kubesa. Předsedkyně výboru přivítala přítomné členy a konstatovala, že je výbor 
usnášeníschopný s tím, že je přítomna nadpoloviční většina jeho členů.  
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1.1. Schválení programu jednání 

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa seznámila členy výboru s programem jednání, vyzvala přítomné členy výboru k 
jeho doplnění či případným připomínkám. Vzhledem k tomu, že byl návrh programu bez připomínek, přistoupila 
předsedkyně výboru k hlasování. 
 
USNESENÍ: 
pro: 11, proti: 0, zdržel e: 0 
usnesení k bodu 1.1. přijato jednohlasně 

1.2. Volba ověřovatele zápisu 

Ověřovatelem zápisu z jednání výboru byla navržena Ing. Eva Tylová. Vzhledem k tomu, že byl tento návrh bez 
připomínek, přistoupila předsedkyně výboru k hlasování. 
 
USNESENÍ: 
pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
usnesení k bodu 1.2. přijato jednohlasně 

1.3. Schválení zápisu z jednání výboru ze dne 11. 10. 2023  

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa představila zápis z jednání výboru ze dne 11. 10. 2023 a vyzvala přítomné členy k 
jeho doplnění či případným připomínkám. Vzhledem k tomu, že byl tento návrh bez připomínek, přistoupila 
předsedkyně výboru k hlasování. 
 
USNESENÍ: 
pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
usnesení k bodu 1.3. přijato jednohlasně 

2. Materiály do ZHMP 

2.1.  Z – 11810, R - 49603 k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Zoologická zahrada HMP, U        
Trojského zámku 120/3, IČO: 00064459 
 
Obsah materiálu: RHMP souhlasí se změnou zřizovací listiny příspěvkové organizace Zoologická zahrada HMP. Změna 
se týká: vymezení nemovitého majetku zřizovatele, který se příspěvkové organizaci předává k hospodaření. 
Aktualizace na základě výsledků inventarizace majetku a závazků HMP k 31. 12. 2022 a v souladu s aktuálním 
výpisem z katastru nemovitostí. Dále aktualizované datum inventarizace majetku, tedy změna z roku 2021 na rok 
2022. 
Další změnou je vymezení nového majetku aktuálně vedeného u jiné evidenční jednotky. Jedná se o parcelní č. 1530. 
Pozemek je veden na odboru EVM a bude po schválení zřizovací listiny předán řádným předávacím protokolem. 
Změna zřizovací listiny nabude po jednání ZHMP účinnosti 23. 11. 2023. 

 
 USNESENÍ: 
 přijato jednomyslně, pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
 usnesení k bodu 2.1 přijato jednohlasně 

3. Informace o tiscích předkládných do RHMP ze dne 9.10.; 16.10.; 23.10.; 6.11.; 13.11.; 27.11. 2023 

3.1.  Na základě požadavku náměstkyně primátora HMP Ing. Jany Komrskové je členům výboru předložen materiál: R -   
49007 ke schválení „ Metodiky zeleného nakupování vybraných produktů a služeb“ 
 
Obsah materiálu: oddělení energetického manažera OCP MHMP předkládá RHMP ke schválení „Metodiku zeleného 
nakupování produktů a služeb“ zohledňující kritéria energetické náročnosti či uhlíkové stopy. Na základě usnesení č. 
1025 ze dne 10. 5. 2021 byla vypracována Studie environmentálních kritérií vybraných produktů a služeb, 
zohledňující kritéria energetické náročnosti či uhlíkové stopy a na jejím základě pak byla vyhotovena předkládaná 
Metodika, která bude doporučujícím návodem pro všechny orgány HMP a organizace zřízené a založené HMP 
při nákupu služeb či nových výrobků.  
Schválená Metodika bude vnitřním sdělením rozšířena všem odborům a jejich gesčně příslušným příspěvkovým 
organizacím, které by měly Metodiku zeleného nakupování při svých nákupech zohlednit. Metodika bude vodítkem 
k uplatňování zásad zeleného nakupování a nákup konkrétního spotřebiče bude záležet na individuálním posouzení, 
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zda je účelné a vhodné striktní dodržení toho nejpřísnějšího kritéria v Metodice obsaženého při současném dosažení 
horší úrovně jiného, velmi důležitého výkonnostního parametru.  
 
USNESENÍ: 
Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bere na vědomí materiál  
pro: 9, proti: 0, mimo místnost: 2, zdržel se: 0 
usnesení k bodu 3.1. přijato  
 
 

3.2. Tisky na vědomí 
 
RHMP 9. 10. 2023: R – 49025, R – 49129, R – 49231, R – 48752 
RHMP 16. 10. 2023: R – 49360, R – 48982 (Z – 11637 schválen v ZHMP 26. 10. 2023) 
RHMP 23. 10. 2023: R – 49276, R – 49387, R -49504, R – 49439 (Z – 11737 schválen v ZHMP 26. 10. 2023) 
RHMP 6. 11. 2023: R – 48758, R – 48806, R -49263, R – 49389, R - 49576, R - 49625  
RHMP 13. 11. 2023: R – 49519, R – 49857, R – 49599 
RHMP 27. 11. 2023: R – 49831, R – 48079, R – 49648, R – 49603 (Z – 11810 prosinec), R – 49644, R – 49737, R – 
49640 

 
         USNESENÍ: 

Výbor pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP bere na vědomí materiály schválené v RHMP ze dne 
9. 10.; 16. 10.; 23. 10.; 6. 11.; 13. 11.; 27. 11. 2023  

         pro: 11, proti: 0, zdržel se: 0 
usnesení k bodu 3.2. přijato jednohlasně 
 
 
 
Předsedkyně výboru Lucie Kubesa uvedla další bod jednání k aktuální situaci ohledně napadaného sněhu a 
požádala o účast zástupce Technické správy komunikací HMP, a.s. a Pražských služeb, a.s. na téma zimní údržba. 
Dostavili se pan PhDr. Filip Hájek místopředseda představenstva Technické správy komunikací HMP a.s., společně 
s ním dorazil náměstek primátora HMP MUDr. Zdeněk Hřib a Ing. František Hodan místopředseda představenstva 
Pražských služeb, a.s., přítomna byla i náměstkyně primátora HMP Ing. Jana Komrsková. 
 
Slova se ujal Ph.Dr. Filip Hájek a informoval výbor o nastavení zimní údržby komunikací a aktuální stavu v hlavním 
městě Praha. Zimní údržba komunikací probíhá podle schváleného Plánu ZÚK, který každoročně schvaluje RHMP. Pro 
potřeby výkonu je k dispozici 74 velkých sypačů, 50 malých sypačů na silnice II. a III. třídy, 80 mechanizmů na úklid 
chodníku a ruční pracovníci. Oproti minulému roku nedošlo k významné změně rozsahu zajišťovaných komunikací, 
ale došlo k posílení strojního úklidu chodníků a proporčnímu snížení ručních pracovníků. U strojního úklidu chodníku 
byl současně navýšen normativ na pracovní směnu na 9 - 11 km udržovaných chodníků. Každý mechanizmus je pak 
doplněn 3 ručními pracovníky na dočišťování přechodů, případně míst, která nejsou v danou chvíli průjezdná. Od 
minulého roku je také nově zajišťována noční směna strojního čištění chodníků. 
 
V minulém týdnu došlo k relativně extrémní situaci, kdy docházelo ke spadu sněhu v průběhu 3 dnů a následovalo 
mrazivé počasí. Technická správa komunikací HMP, a.s. v tomto období udržovala silnice standardním procesem. U 
chodníků docházelo k prodlužování standardních směn (místo plánované 14.00 h byl konec v 17.00 h), výkonům o 
víkendu a během noci. Do výkonu byla zapojena veškerá technika a kapacity. Z časového hlediska docházelo k 
opakovaným výkonům na prioritních chodnících první třídy a v nočních směnách k strojnímu úklidu chodníků 2. třídy. 
V jednom výkonu pak docházelo k údržbě cca 1200 km chodníků.  
Z pohledu Technické správy komunikací HMP, a.s. došlo ke splnění všech požadavků Plánu ZÚK a realizované úpravy 
systému se ukázali jako funkční. Současně tato extrémní situace umožňuje identifikaci slabých míst systému a 
dochází k dílčím úpravám a lepší koordinaci (např. s pořadateli adventních trhů v centru). Současně Technická správa 
komunikací HMP, a.s. poděkovalo všem společnostem zapojených do výkonů ZÚK.  
Filip Hájek dále informoval o výjimečném použití směsi soli a inertního posypu na chodnících, který Technická správa 
komunikací HMP, a.s. využívá v situacích, kdy hrozí náledí a samotný inertní materiál není příliš funkční. V rámci 
diskuse dále informoval o detailech výkonů, či nastavení parametrů.  
 
Dále pokračoval Ing. František Hodan místopředseda představenstva Pražských služeb, a.s. Informoval členy výboru 
o situaci a konstatoval, že letos došlo k největší systémové změně v zimní údržbě chodníků od změny zákona o 
pozemních komunikací navrženou senátorem Kuberou tzv. „Chodníkového zákona“ z roku 2009. Ruční práce byly na 
cca 75% výměry nahrazeny strojním úklidem. Díky této úpravě v systému není, v porovnání s loňským rokem 350 
ručních pracovníků včetně drobné mechanizace, z toho cca 40 v centru města. Nově vytvořené programy pro 
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jednotlivé mechanizmy jsou podle názoru Pražských služeb, a.s. příliš dlouhé. Ke zlepšení systému Pražské služby a.s. 
navrhují okamžitě vrátit do systému cca 100 ručních pracovníků. Technická správa komunikací HMP, a.s. tento názor 
nesdílí. Další informací bylo sdělení o možnosti posypu solí v ulicích, kde to povoluje vyhláška, aby se zamezilo tvorbě 
ledové svrchní vrstvy komunikace. Došlo by výraznému zlepšení kvality poskytované služby. 
 
Člen výboru Jiří Ptáček vyjádřil nespokojenost s úklidem chodníků prostřednictvím TSK a PS. Zmiňoval zkušenost z P3 i 
ostatních MČ. Dotázal se pana náměstka Zdeňka Hřiba, jaká je jeho vize v otázce delegování úklidu chodníků - nyní 
zajišťovaného prostřednictvím TSK - na MČ, které vyjádří připravenost tuto úlohu převzít. Pan náměstek Hřib se 
poměrně jasně vyjádřil, že je to pro něj perspektivní a v podstatě preferovaný směr. 
 
Předsedkyně výboru Lucie Kubesa a náměstkyně primátora HMP Ing Jana Komrsková poděkovaly Pražským službám, 
a.s. zároveň paní náměstkyně Ing. Komrsková navrhla výboru toto téma projednat na samostatném jednání Výboru 
pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP. Předsedkyně výboru Lucie Kubesa souhlasila. 

 

4. Různé a závěr 

Předsedkyně výboru Lucie Kubesa přivítala paní Ing. arch. Kristinu Ullmannovou, Ph.D. Vedoucí Kanceláře veřejného 
prostoru HMP, Ing. arch. Jakuba Henrycha a arch. Marianu Páleníkovou. S kolegy z IPRu se budou členové výboru 
potkávat každé tři měsíce a budou prezentovány jednotlivé fáze projektů. Aktuálně byl předložen proces obou 
soutěžních dialogů, na jejichž základě byly vybrány soutěžní návrhy Rohanu a Hlavního nádraží. Z důvodu obsáhlé 
debaty bylo předsedkyní Lucií Kubesa rozhodnuto, že prezentace Rohanského ostrova se přesune na měsíc leden 
2024. 
Paní Ing. arch. Kristina Ullmannová se ujala slova a uvítala možnost pravidelně na Výboru pro životní prostředí, 
veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP prezentovat, v jaké fázi se nacházejí jednotlivé projekty a předala slovo panu 
Ing. Arch. Jakubovi Henrychovi, který projekt Hlavního nádraží představil. K projektu „Hlavního nádraží“ od členů 
výboru zaznělo několik důležitých připomínek: obava z otevření prostoru Hlavního nádraží, což může negativně 
ovlivnit pohodu čekajících cestujících při nepříznivém počasí. Obava z dřevěné pergoly, zdali povrch střechy udrží 
napadaný sníh, rušení parkoviště v blízkosti nádraží, zmenšení prostoru čekárny pro cestující, řešení osob bez 
domova v okolí HN, logika přechodu přes magistrálu a další. 
 
Předsedkyně výboru Lucie Kubesa poděkovala za prezentaci Hlavního nádraží. 
 
Dále předsedkyně výboru poděkovala člence výboru paní RNDr. Janě Plamínkové za doporučení navštívit vydařené 
realizace nakládání s dešťovou vodou. Uvádí jako zajímavý bytový komplex Suomi Hloubětín, park u Kněžské louky 
na Praze 3, SOŠ v Českobrodské a nové prostranství na Praze 10. 
 
Předsedkyně Lucie Kubesa sdělila návrhy termínu konání výboru v roce 2024, které se budou konat vždy týden před 
jednáním ZHMP a to úterky od 15:30 hodin v zasedací místnosti Nová Rada v prvním patře na Mariánském náměstí 
2, Praha 1. 
 
Návrhy termínu výboru pro rok 2024: 
 
16. ledna 2023 
13. února 2023  
9. dubna 2023 
14. května 2023 
11. června 2023 
3. září 2023 
15. října 2023 
12. listopadu 2023 
3. prosince 2023 
 
 
Předsedkyně výboru poděkovala členům výboru za účast a ukončila jednání v 18:45 hodin.   

 

Předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP: Lucie Kubesa 
Ověřovatelka zápisu, členka Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP: Ing Eva Tylová 
Tajemnice Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP: Bc. Kateřina Kubešová 


